
 

                                       
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
Západní strana nájemního domu čp. 450 – 451,  střecha  poškozená vichřicí. 
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Vážení spoluobčané 

 
         V měsíci lednu vznikla v naší obci kalamitní situace v důsledku větrných bouří, které se 
přehnaly nad naší republikou. Vítr způsobil v obci značné škody, které se podařilo společnými 
silami v krátké době odstranit. Dovolte mi, abych poděkoval všem občanům Strašic za osobní 
statečnost a pomoc při likvidaci způsobených škod. Mé poděkování patří také profesionálním 
hasičům, našemu  dobrovolnému hasičskému sboru, pracovníkům firem opravujícím 
poškozené objekty a zástupcům společnosti ČEZ, za jejich obětavou práci pro naši obec 
v období této kalamity. 
         V následujícím týdnu se objevil také první přívalový sníh, který nás všechny vyhnal do 
okolí nemovitostí lopatami a hrably. Již v nočních hodinách, a potom v průběhu dne, vyjely 
také mechanismy na odklízení sněhu z obecních ulic. Mé poděkování proto patří také panu 
Kysilkovi, Stupkovi, Jobovi a Kebrlemu, za nasazení  a pracovní vypětí při zajišťování 
sjízdnosti našich obecních komunikací.                     

                                                                                             Jiří Hahner 
                                                                                            starosta obce  

______________________________________________________________________ ___ __ 
 

- Termíny řádných jednání Zastupitelstva obce Strašice v roce 2007, jednacím dnem je 
čtvrtek:  

 
1. únor; 15. březen; 17. květen; 19. červenec; 13. září; 15. listopad; 17. leden 2008. 
 

- Termíny řádných jednání Rady Obce Strašice v roce 2007,  jednacím dnem je středa: 
 
Leden ( 3. 1.; 17 .1; 31 .1.) - Únor ( 14. 2.; 28. 2.) - Březen ( 21.3.) – Duben ( 4. 4.; 18. 4.) - 
Květen ( 2. 5.; 23. 5.) - Červen ( 6. 6.; 20. 6.) - Červenec ( 11. 7.; 25. 7.) - Srpen ( 8. 8.; 22. 
8.) - Září ( 5. 9.; 19. 9.)- Říjen ( 3. 10.; 17. 10.) - Listopad ( 7. 11.; 21. 11.) - Prosinec 
( 5. 12.; 19. 12.) - Leden 2008 ( 9. 1; 23. 1.). 
Tyto termíny byly projednány Radou obce Strašice  3.1. 2007- změna termínu vyhrazena. 
______________________________________________________________________ ____ _ 
 
 

Co dělala Rada obce v lednu? 
Jiří Hahner, Ing. František Nerad 

 
   V lednu bude mít Rada obce tři jednání. Protože uzávěrka Barňáku bude nyní již jednotná   a 
je nutné příspěvky napsat do 25. dne v měsíci, nelze napsat o čem budeme jednat 31. ledna.    
Na jednání Rady obce 3. ledna jsme provedli rozbor podkladů k prodeji velké kotelny. 
Konstatovali jsme, že jakékoli další prodlužování vlastnictví tohoto pro obec zcela 
nevyužitelného objektu je nesmyslné a je nutné se jej zbavit. Ve vichřici 18.1. zhasla například 
jedna ze žárovek na komíně, což je nutné bezodkladně napravit. Výměna této žárovky stojí 
obec zhruba 10 000,- Kč. Tento objekt jsme museli na konci roku pojistit, protože zničení 
budovy by obec velmi těžko zaplatila.  Tyto peníze jsou vlastně vyhozené peníze, protože 
objekt nikdy nebudeme jako obec využívat.  
 Dalšími důležitými body bylo schválení Organizačního řádu obce.  Obec pracuje nyní trochu 
jinak než do voleb a to je nutné postihnout změnami. Přikládáme nové organizační schéma 
obce (viz str.16). Schválili jsme také nový Jednací řád zastupitelstva obce. Schválili jsme také 
roční plán jednání Rady i Zastupitelstva obce, protože je rozhodně jednodušší mít na své práci 
nějaké milníky, ke kterým budeme směřovat, než se v dnešní době pohybovat bez vazby na 
 
 
 



 čas. Je možné, že se stane něco, co nás donutí jednání na podzim o týden posunout, ale my si 
budeme vědomi toho, že to je pouze o týden a budeme se muset snažit práci zvládnout.     
 
Navíc občané si mohou snadno připravit na tato jednání a směřovat k těmto termínům své 
připomínky.  
    Od prosince 2006 nám patří vojenské sídliště. Správa vojenského bytového fondu věděla že 
sídliště nebudou mít, tak se příliš nestarala o to, jak tam co funguje. Museli jsme řešit opravu 
terasy na prodejnou potravin, rozhodli jsme pronajmout k nějaké činnosti druhou prodejnu 
nahoře na rampě. Oprava terasy bude stát něco kolem půl milionu korun. Když to neuděláme, 
potravinářská inspekce hrozí zavřením toho obchodu, což bychom pochopitelně nechtěli. 
    Důležité je také, že se budeme muset rozhodnout o úpravě ceny svozu komunálních odpadů. 
Je sice pravda, že se sváží na naši - obecní - skládku, ale naposled byla cena stanovena v roce 
2001. Od té doby stouply ceny nafty, vyměnila se svozová firma, dostali jsme sběrný dvůr, 
jehož provoz také stojí nějaké peníze. Vedli jsme v Radě obce velmi vážnou debatu, o kolik 
zvýšit cenu svozu a není jednoduché o tom rozhodnout. Navrhuje zastupitelstvu zvýšení na 
400 Kč na obyvatele z nynějších 325. I přes toto zvýšení bude tato služba pro obec ztrátová a 
budeme ji muset dotovat z jiných zdrojů. 
 
A nyní už jen krátce: 
- řešení pořádku v různých částech obce 
- souhlas s prodejem pozemku na farmě Ing. Stupky. Majitel farmy dostal nařízeno oplotit 
farmu, takže je nutné se s tímto požadavkem Státní veterinární správy nějak vyrovnat.  
- řešili jsme několik žádostí o příspěvky na činnost občanských sdružení, ale i žádost školy na 
plat učitele 
- řešili jsme nabídku na rekonstrukci strašických soch sv. Antonína Paduánského a Sv. Jana 
Nepomuckého, které jsou v poměrně dezolátním stavu. A dále nabídku na opravu pomníku na 
návsi.  
- vyřešila se poměrně hodně diskutovaná záležitost s rozšíření provozovny firmy TOPSPO 
s.r.o. ve Dvoře. Tato záležitost byla sice vyřešena ke  spokojenosti stěžovatele,ale 
v neprospěch těch, kteří mají malé pozemky a budou chtít v budoucnosti na nich něco stavět. 
V souvislosti s tím, jsme také zahájili jednání se stavebním úřadem v Rokycanech, aby bylo ve 
Strašicích zřízeno  detašované pracoviště Stavebního, které by ulehčilo našim občanům  
povolování jednoduchých staveb. Až bude definitivně tato záležitost vyřešena a dohodnuta, 
budeme Vás podrobněji informovat. 
- samozřejmě, že důležitým bodem jednání byl program třetího zasedání zastupitelstva, které 
se bude konat 1.2.2007 v budově mateřské školy. Na tomto jednání, pokud se podaří schválit 
dvě předložené kupní smlouvy, získá obec do svého rozpočtu asi 6 milionů korun a zbaví se 
dvou poměrně těžkých břemen (kotelna se kterou si nevíme rady a hala bývalé TOP, o kterou 
už projevil zájem třetí zájemce, který podepsal kupní smlouvu). V této hale plánuje nový 
vlastník, společnost PATERN HG a.s., která má základní sídlo v Rokycanech, sklady a později 
i opravy dřevěných modelů pro německého zákazníka.  
- připravovali jsme jednání nového zastupitelstva, které se bude konat 1.2.2007 a které bude 
docela zásadní pro další pokračování. 
Zavedli jsme také poměrně důležitá vystoupení hostů na Radě, takže v lednu měla být znovu 
na jednání paní ředitelka školy a zástupci odborů a chtěli jsme řešit vzájemnou 
nevraživost.Odbory se omluvily, takže se setkání nekonalo. Na druhém jednání Rady byl pan 
Zdeněk Smejkal a podal informace o stavu  bytového fondu a problémech kolem něho a  dále 
pan David Pliml, který poskytl Radě informace o stavu skládkování TKO.  
Tato jednání budeme dělat i nadále. 
-  na závěr můžeme prohlásit, že jsme na Radě obce projednali několik desítek žádostí o 
pomoc, o nájmy, o povolení drobných staveb ještě podaných v prosinci. 
 
                                                                                                                                   24. 1. 2007 
 



Strašice ve vichřici 18.1.2007 
Jiří Hahner, Ing.František Nerad 

 
    Letošní zima se zapíše do kronik mnoha obcí a bude mít ještě mnoho rekordů, na které se 
bude dlouho vzpomínat. Na den 18.1. 2007 budeme ve Strašicích vzpomínat velmi dlouho, 
protože v noci postihla obec vichřice, která poničila soukromý i obecní majetek a napáchala 
škody v řádu několika set tisíc korun. Záchranné práce začaly již v průběhu noci a probíhaly 
v rámci možností v pátek 19.1.2007 a v podstatě v sobotu a v neděli.  
    Protože kalamita postihla celé území ČR je kapacita pomocných rukou velmi omezená. 
Přesto funguje lidská solidarita. Obci Strašice nabídly hned ráno pomocnou ruku město 
Rokycany  prostřednictvím místostarostky M. Hlávkové a rokycanská diecézní Charita. Škody 
pomáhaly odstraňovat  místní firmy a firmy RYTA a Peroutka  z Rokycan.  
Nejvážnějším problémem je havárie střechy nájemního domu 559 v sídlišti u pošty, kde vítr 
odnesl velkou část povlakové krytiny a tepelné izolace této střechy. 
 

 
Střídačka na fotbalovém hřišti ( foto F. Nerad) 

 
Druhou velkou havárií je zničení téměř poloviny střechy obytného domu č.p. 450 - 451 a dále 
pád komínového nástavce v domě č.p. 496, který zničil i dost velkou plochu taškové krytiny.  
Na mnoha obytných domech jsou ještě drobnější škody a poryvy větru také nevydrželo několik 
stromů. Malá škoda je na střeše kostela sv. Vavřince, na střeše staré hasičárny,         na střeše 
zdravotního střediska, telefonní ústředny, školy. Na hřbitově zřejmě lidé budou dlouho hledat 
co komu patřilo, protože vítr přemístil téměř veškerou smuteční výzdobu.  
    V areálu bývalých kasáren padly 3 stromy.Velkou škodu napáchal vítr na střeše bývalé 
prádelny, která je téměř z poloviny zničena (bohužel tato budova není pojištěna) a počechrány 
byly také nové tašky na střeše kdy býval tuším 1. tankový prapor. Dost velké škody napáchal 
vítr také v obecním lese.  
     V dost velké části obce nešla elektřina, což bylo sice nepříjemné, nicméně pochopitelné.    I 
obecní úřad zůstal do oběda bez proudu.  
     Sledujeme i škody napáchané na soukromém majetku. Všem, které vichřice postihla 
přejeme pevné nervy a nabízíme pomoc v rámci našich možností. Diecézní Charita nabídla 
například vysušovače, takže je možné o ně požádat, pokud budou potřeba. Žádat lze buď 
přímo, nebo prostřednictvím Obecního úřadu Strašice.  
 
 



ROZHODNUTÍ 
VLÁDY  ČESKÉ REPUBLIKY 

______________________________________________________________________ ____ _ 
 
 

V souladu s čl. 5 a 6 ústavního zákona č. 110/1994 Sb. o bezpečnosti České republiky 
 

vláda České republiky 
vyhlašuje 

 
pro území Jihočeského kraje, Plzeňského kraje, Karlovarského kraje, kraje Vysočina, 
Libereckého kraje  a v rámci kraje Královéhradeckého pro okresy Trutnov, Náchod, Jičín,  
v rámci kraje Moravskoslezského pro okres Bruntál, v rámci kraje Středočeského pro okresy 
Benešov, Příbram, Kutná Hora a Kolín z důvodů vzniklé krizové situace spočívající v ohrožení 
životů, zdraví a značného ohrožení majetku v důsledku rozsáhlé živelní pohromy 

 
na dobu od 05,00 hodin dne 25. ledna 2007 do 24,00 hodin dne 5. února 2007. 

 
I. 

         Pro řešení vzniklé krizové situace vláda České republiky   n a ř i z u j e   tato krizová 
opatření: 

a) zákaz vstupu, pohybu a pobytu osob v lesích na územích na kterých je nouzový stav 
vyhlášen, s výjimkou osob provádějících  likvidační práce a orgánů vrchního státního 
dozoru v lesích a České inspekce životního prostředí. 

b) provádění terénních úprav, je-li to v souvislosti s krizovou situací nezbytné pro zmírnění 
nebo odvrácení veřejného  ohrožení vyplývajícího z krizové situace. 

 
 

 II. 
           V souvislosti s vyhlášením nouzového stavu se na územích, na kterých je nouzový stav 
vyhlášen, na nezbytně nutnou dobu a v nezbytně nutné rozsahu omezují: 

a) právo provozovat podnikatelskou činnost, která by ohrožovala, narušovala nebo 
znemožňovala provádění krizových opatření s výjimkou činností souvisejících  
s likvidačními pracemi 

b) právo vlastnické a to tak, že vlastníci lesů , jejichž lesy byly rozsáhlou větrnou 
kalamitou postiženy, jsou povinni přednostně a bez zbytečného odkladu zpracovat 
kalamitou postižené porosty.  

 
 

III. 
1. Pro řešení nouzového stavu není aktivován Ústřední krizový štáb. 
2. Koordinací řešení krizové situace je pověřen ministr zemědělství. 
 
 
Toto rozhodnutí nabývá účinnosti dnem  25. ledna 2007 v 05,00 hodin. Jeho platnost končí 
dnem 5. února 2007 ve 24,00 hodin. 

 
V Praze dne 24. ledna 2007 

                                                                                              Předseda vlády  
                                                                                           Ing. Mirek Topolánek  

 
 



Reakce na články ing. Nerada o přebírání obecního úřadu 
 
 
Vážení čtenáři Barňáku, 
dlouho jsem zvažovala, zda mám reagovat na články ing. Nerada v minulém čísle Barňáku     o 
přebírání radnice a obecního úřadu. Mohla bych nejen polemizovat, ale i dokladovat, že ing. 
Nerad nemá pravdu. Nechci se však s ním pouštět do bezpředmětných diskusí a už vůbec ne na 
stránkách tohoto časopisu. Chci Vám, vážení čtenáři , říci pouze toto: 
V říjnu loňského roku provedl Krajský úřad předběžný audit hospodaření obce za rok 2006. 
Výsledná zpráva konstatovala, že nebyly nalezeny nedostatky. Dále k 31.10.2006 byla 
provedena  inventarizace majetku obce. Zápis z této inventarizace byl základním dokumentem 
při předávání funkce. Na všech účtech obce bylo k 31.10.2006 více než  13 mil. Kč. 
Předání funkce starosty bylo provedeno přesně podle pokynů Krajského úřadu Plzeň, nikoliv 
podle návrhů ing. Nerada. Bylo provedeno v krátké době, protože ing. Nerad mne 5.11.2006 
/tři dny po ustavujícím zasedání ZO/ na internetových stránkách obce napadl, že předání 
probíhá pomalu. 
Obec převzala areál kasáren v září 2005. Všichni jsme věděli, že začlenit tento rozsáhlý areál 
do života obce bude velmi náročný úkol a jeho plnění bude trvat několik let. Problémy, které 
pan ing. Nerad s velkým úsilím nyní objevil byly všeobecně známy. „Nedostatky a průšvihy“, 
jak je označuje „geniální kritik všeho“, vznikly jako důsledek převzetí kasáren a v této 
souvislosti byly řešeny, nebo jejich řešení bylo připravováno /kotelna, měření dodávek 
tepla,odvádění a čištění odpadních vod, změna územního plánu, využití objektů a další/. 
Snažili jsme se o finanční zajištění dlouhodobého procesu včlenění kasáren do obce. Realizace 
řešení je především otázka finančních možností obce a efektivního využití každé koruny. Proto 
k řešení některých problémů  bylo možno přistoupit až po zajištění návratnosti finančních 
prostředků, nebo jejich účelného využití  i za cenu nevratné investice. Změnou složení 
zastupitelstva obce může dojít ke změně názoru na způsob začlenění bývalých kasáren do 
života obce, nicméně tento úkol před zastupitelstvem obce dále zůstává. Myslím si, že nové 
zastupitelstvo obce by nemělo sklouznout do pozice – všechno co bylo dosud uděláno je třeba 
odsoudit, zkritizovat a změnit. Pro úspěšné řešení je třeba využít všech možností. 
Nové vedení radnice má před sebou mnoho práce a bude muset řešit celou řadu úkolů.         
Ale s tím jistě počítalo. Novému vedení radnice a celému zastupitelstvu obce přeji hodně 
úspěchů. 
              
                                                                                                               Mgr. Z. Drahokoupilová 
 
  
 
 
 
 

Zajímavosti ze základní školy 
 
 
Leden je většinou mrazivý a bílý měsíc, ale letos je zatím teplota nad  bodem mrazu a prší. 
Rostliny a stromy si tak málo odpočinou, protože k tomu potřebují sněhovou peřinu. 
                         David Štych, třída 2.A 
 
 
V lednu letošního roku začali žáci 3. a  4. tříd  naší školy navštěvovat plavecký výcvik 
v krytém bazénu v Hořovicích. Nabízíme Vám, milí čtenáři, jejich první zážitky z plavání: 
 
 
 



Jezdíme na plavání 
Každé pondělí jezdíme na plavání do Hořovic. V Hořovicích se mi docela líbí, jezdím tam 
hlavně proto, abych se naučil plavat. Uvnitř plaveckého areálu  je opravdu veliký bazén,ve 
kterém vůbec nedosáhnu na dno nohama. A tak se učím plavat v malém bazénu.                   Už 
mi to docela jde s deskou. Jediné, co se mi nelíbí,jsou ošklivé šatny, skříňky a jedna sprcha, 
která nesprchuje. Úplně největší zážitek je, když můžeme, i když neumíme plavat, skákat do 
hloubky a plavčice nás loví dlouhou tyčí. 
Už se těším, až budu umět plavat, abych mohl v létě na rybníku závodit s bráškou a sestřičkou. 
                                        Dominik Löhner, třída 3.B 
 
 
Moje nejhezčí zážitky z plavání 
Ve třetí třídě jsme jezdili na plavání do Hořovic. Na plavání jsem měla plavčici, která se 
jmenovala Pavla. Byla jsem v družstvu neplavců, ale plavat jsem se naučila. Letos chodím už 
do čtvrté třídy, ale ještě jsem si netroufla jít do plavců, a tak jsem se přihlásila do poloplavců. 
A jsem moc ráda, protože máme moc hodnou plavčici, ještě však nevím, jak se jmenuje. První 
hodinu jsme plavali kraula, prsa, skákali ze skokánků, chodili přes žíněnky a lovili puky 
v malém bazénu. Plavčice mě chválila, že plavu dobře. Já si to nemyslím, protože ještě 
neumím při plavání správně dýchat. Ale zpátky k výcviku. Vždy na konci hodiny máme 
chvilku volné zábavy, kdy si můžeme dělat, co chceme. Já s mojí kamarádkou Monikou jsme 
si půjčily žíněnky, které jsme spojily páskami, pak jsme si na ně lehly a plavaly, kam nás voda 
nesla. Ale naši kluci nás chvilku nenechají na pokoji. 
Po plavání se vždy osprchujeme, vysušíme vlasy a oblékneme v šatně. Potom jdeme celá třída 
před plavecký bazén, odkud odjedeme autobusem zpátky do školy. 
Na plavání jezdím moc ráda a vždy se těším na další hodinu. 
                                       Adéla Spoustová, třída 4.A 
 
 
Peer program 
Žákyně 8. tříd – Julie Skripniková, Karolína Šťastná, Zuzana Andělová a Markéta Filipová 
dokončí koncem ledna školení v pedagogicko-psychologické poradně v Rokycanech. Stanou 
se z nich lektorky „peer programu“ /prevence asociálních jevů/. Budou pak žáky z nižších tříd 
seznamovat s tím, jak těmto jevům předcházet nebo jak se v nezvyklých situacích chovat a kde 
hledat pomoc. 
 
„Peer program je program, ve kterém se seznamujeme se světem takovým, jaký je: lidé užívají 
alkohol, drogy…. Na setkáních si povídáme o drogách, jak a kde se drogy používají, jaké mají 
účinky…, dále si povídáme o přátelství, nepřátelství, zvířatech, přírodě a mnoha dalších 
věcech. Jsme tam dvě skupiny. Jedna je z Hrádku a přezdívají se „Správňáci“, protože v peer 
se bavíme nejenom o špatných věcech. A my se přezdíváme „Sportíci“, protože máme rády 
sport, který je dobrý pro naše tělo i duši.“ 
                                                Kája, Julča, Markéta, Zuzka 
 
 
Kam dále na školu? 
V současné době se žáci 9. tříd rozhodují, jaké střední školy a studijní obory si zvolí. Není to 
jistě lehké rozhodnutí. Při jejich volbě jim mohou pomoci rodiče, ale mnohé rady poskytne i 
naše škola. Každou středu od 13,30 hod. do 15hod. mohou žáci i rodiče veškeré problémy , 
spojené s volbou povolání, konzultovat s výchovnou poradkyní. Je možné si též vypůjčit knihy 
nebo brožury, kde najdou přehledy všech středních škol v naší republice se všemi důležitými 
údaji. Informace ke středním školám nabízí po telefonické domluvě rovněž pí. Babická na 
Úřadu práce v Rokycanech. 
 
 



 V prosinci psali žáci 9. tříd „Test profesionální orientace“, jehož výsledky by jim mohly 
usnadnit výběr vhodné střední školy i oboru. V průběhu školního roku navštěvují naší školu 
zástupci různých středních škol, kteří žákům podávají informace o svých  školách.          Chtěla 
bych rodiče i žáky upozornit na to, aby nezapomínali na „Dny otevřených dveří“, kdy mohou 
vždy danou střední školu navštívit   a vše, co je zajímá si osobně zjistit a prohlédnout. Termíny 
„Dnů otevřených dveří“ je možné najít v brožurách nebo u výchovné poradkyně. Tiskopisy 
přihlášek na střední školy dostanou žáci 9.tříd koncem ledna ve škole a vyplněné je odevzdají 
do konce února. Mohou si podat pouze jednu přihlášku. Pokud by žáci museli vykonat 
přijímací zkoušky, přijde jim 14dní před daným termínem domů pozvánka. 
Závěrem bych chtěla popřát rodičům i žákům devátých tříd šťastnou ruku při výběru střední 
školy i studijního oboru. 
         Mgr. Ivana Roztočilová, výchovná poradkyně 
 
 
 
 
Nové zájmové kroužky 
Od února se rozšiřuje výběr zájmových kroužků pro žáky ZŠ nově o tyto tři kroužky: 

• přírodovědný  /vše o zvířatech a rostlinách /, 
• fotografický  /digitální fotografie /, 
• informatiky. 

Zájmové kroužky budou začínat vždy v 15,00 hodin pod vedením pí E. Bůchové. Dny konání 
Budou ještě upřesněny.  
 
 
 
 
Lyžařský výcvik se nekonal 
 Od neděle 21. ledna 2007 se měl uskutečnit týdenní lyžařský kurz pro žáky 7. ročníků naší 
školy na Bublavě v Krušných horách. Naše základní škola měla zajištěno 40 pobytových míst 
pro 37 žáků a 3 pedagogy – lyžařské instruktory.  
Zájem žáků byl větší než ubytovací kapacita Horského hotelu. Uvažovali jsme dokonce o 
výběru zájemců. 
Rozmary počasí však dělaly velké starosti nejen organizátorům zájezdu, ale i rodičům. 
Z celkového počtu 48 žáků zůstalo deset dní před odjezdem pouze 18 přihlášených žáků, a to 
ještě někteří s výhradou, že pojedou pouze, napadne-li sníh.  
Po poradě lyžařských instruktorů s vedením školy bylo rozhodnuto, vzhledem k počasí, zrušit 
kurz lyžování v letošním roce a umožnit žákům letošních 7.ročníků zúčastnit se zájezdu na 
hory v příštím roce. 
                                                                                                                   Mgr. Luboš Paldrman 
 
 
 
Konzultační hodiny 
Ve čtvrtek dne 18. 1. 2007 se v základní škole uskutečnily konzultační hodiny se všemi učiteli. 
Celkem 134 rodičů využilo této možnosti a přišli se do školy informovat o prospěchu a 
chování svých dětí. Další konzultační hodiny se uskuteční 22.2.2007, 29.3.2007, 26.4.2007 a 
31.5.2007 do 16,00 hod.. Konzultace mimo tyto dny je samozřejmě možná po osobní domluvě 
s jednotlivými učiteli. 
 
 
 
 
 



 
Děti z mateřské školy na návštěvě v základní škole 

 
Děti ze strašické mateřinky se byly podívat v první třídě základní školy. Paní učitelka Monika 
Kebrlová pro ně, spolu s prvňáčky, měla připravenou spoustu her a soutěží. 
 
 
 

   
Zleva: Adéla Stenzelová - MŠ, paní učitelka Monika Kebrlová, Michaela Zikmundová - MŠ, Nikola 
Kožuchová - MŠ, v lavici sedí Hana Šedivá - 1. tř. 
 
 
 

 
Návštěva mate řské školy ve školní družin ě 
  Dne 17.1.2007 školní družinu navštívila mateřská školka. Ukázali jsme jim naše hračky a 
hry. Nejvíc se ale dětem líbil stolní fotbal a chovatelský koutek, kde máme křečky a myšku. 
Děti ze školky si s námi hrály a moc se jim ve školní družině líbilo. Už se prý moc těší na září, 
kdy nastoupí do prvních tříd. 
                                                                                                         Karolína Bůchová, třída 3.A 

 
 

                            
 

 
 Vpředu:  Nikola Hončová - 1. tř., zleva:  Klára Tipanová - 1. tř., Zdeněk Mrázek - MŠ,   

Nikola Kožuchová - MŠ, Tereza Dezortová - MŠ, Petr Hrách  - MŠ 
 
 

                                       Zajímavosti ze ZŠ  K. Vokáče sestavila  Mgr. Z. Drahokoupilová 
 
 



 
Toulky po strašických památkách 

 
Socha sv. Antoníčka 
 
 Socha sv. Antonína, celým jménem svatého Antonína z Padovy, stála velmi pravděpodobně 
již od roku 1752 u cesty, která spojovala II. a III. strašickou čtvrť. Důkazem pro toto tvrzení je 
nápis s datací „ 10 MAY 1752“, vytesaný na podstavci. Tento v baroku oblíbený patron, jehož 
socha stojí také na Karlově mostě, byl ochráncem milujících, manželství, žen a dětí. Byl  
pomocníkem při šťastném porodu, proti horečce, moru, nemocem dobytka a pomocník v každé 
nouzi, patron Padovy, Lisabonu, pekařů a horníků. Také sloužil jako záštita proti ztroskotání 
lodi nebo proti válečným útrapám. Byl přímluvcem chudých a cestujících a mohl posloužit 
jako spolehlivé útočiště při hledání a znovunalezení ztracených věcí.  
 Svatý Antonín se narodil roku 1195 v Lisabonu ve zbožné šlechtické rodině. Křestním 
jménem se jmenoval Fernandéz. Již v patnácti letech vstoupil k augustiniánům do kláštera     
sv. Vincence, kam za ním údajně stále chodili příbuzní a vyrušovali ho od studia. Po nějaké 
době se rozhodl přestoupit k františkánům do kláštera v Coimbře, kde přijal jméno Antonín.  
 Mezi atributy světce patří kniha, lilie, hostie, skříňka s poklady, kříž, malý Ježíšek v náručí. 
 
 

 
 
 
 Na svém původním místě stál světec skoro dvě stě let bez většího poškození. Situace se 
změnila až sobotní noci 4.listopadu 1939, kdy byla socha poražena a poškozena opilými 
německými vojáky. Následnou opravu nechalo německé vojenské velitelství provést na vlastní 
náklady. 
 Ani po válce však sv. Antonín nenalezl klid. Oblíbená socha, jejíž zobrazení se vyskytlo na 
zhruba deseti vydáních pohlednic, byla pod neustálou hrozbou blízké silnice. V aleji lip, která 
byla vysázena v roce 1860, nebylo souzeno světci dlouhého trvání. Na konci šedesátých let 
minulého století byl povalen vojenskou technikou a pohozen do „kamení“. V listopadu roku 
1969 bylo pro sv. Antonína připraveno nové místo, které bylo posunuto od původního 
přibližně 10 m jihozápadním směrem  ( směrem do pole). 12. června 1970 byla socha opět 
postavena. Největší zásluhu na tom měl pan Josef Pfeifr, bývalý šofér a cestář, jenž veškeré 
přípravy pro znovuobnovení této památky vykonal sám. 
 Současná doba se opět zachovala k tomuto ochránci milujících velmi macešsky. Socha byla 
poškozena v průběhu let 1999- 2000. Poté byla obnovena v roce 2002 nákladem 60 000 Kč.  
 
 



Polovinu nákladů zaplatila firma J plus J přesné výpalky s.r.o. reprezentovaná panem 
Ing.Václavem Jiřičkou, druhou část zaplatila obec Strašice.  
 Dnešní stav sochy je bohužel poznamenán řáděním vandalů - Ježíškovi chybí hlava a také   
povětrnostní vlivy zanechaly stopy na této významné památce. V současné době pracuje na 
záměru její záchrany firma ART KODIAK s.r.o., která má bohaté zkušenosti s restaurováním 
památek. Firmu reprezentují zkušení restaurátoři s licencí Ministerstva kultury České 
republiky, Mgr. Marcel Hron akademický sochař a Mgr. Jiří Fiala. Jejich vyjádření bude 
podkladem žádosti o grant, který vyhlásil Plzeňský kraj. 
 

                                                                                                             Mgr. Tomáš Makaj 
______________________________________________________________________ ___ __ 
 
 

Zprávy spolků a zájmových sdružení 
 

• SPARTAK  STRAŠICE, oddíl kopané:    
                                                                       

 
                                                                      

POZVÁNKA  
 
    na valnou hromadu oddílu kopané Spartaku Strašice, která se koná v sobotu 
17. února ve 14.00 hod. v restauraci ve Dvoře ve Strašicích ( U Andělů). 
 
             Program: 1/ Zahájení 
   2/ Zpráva o činnosti oddílu kopané 
   3/ Zpráva o hospodaření oddílu 
   4/ Hodnocení činnosti jednotlivých mužstev 
   5/ Diskuse 
   6/ Volba nového výboru 
   7/ Zakončení valné hromady 
 
Předpokládané ukončení v 17.00 hod 
 
Těšíme se na Vaši účast !                           Výbor oddílu kopané Spartaku Strašice 
 
______________________________________________________________________ 
 
 

• Rybáři pozor !                            
 

 
 

Výdej povolenek na rok 2007 bude probíhat ve dnech 20.1., 3.2. a 17.2. od  13:00 do 15:00 
hodin v budově mateřské školy v zasedací místnosti. Dne 3.března proběhne od 9 hodin 
výroční členská schůze v restauraci U Andělů. Po skončení schůze od 13:00 hodin do 
15:00 se budou vydávat povolenky. 
 
 
 



Pozvánka na hasičský bál 

 

Hasičský bál se koná dne 10.února 2007 od 20 hodin v Sokolovně Dobřív. 
Cena vstupenky činí 100 Kč. 

Doprava tam i zpět zajištěna- odjezd autobusu je v 19:10 hodin-autobus zastavuje na 
zastávkách ČSAD. 

Vstupenky jsou k dostání u paní Ungrové č.p. 450.  
Možnost telefonické objednávky: 605 947 314 nebo 371 789 755. 

 
 

FIT CENTRUM Strašice 
 

 můžete navštívit v bývalé posádkové ošetřovně. 
Otevírací doba:  Pondělí- pátek 17:00 do 21:00 hod. 
                             Úterý- od 19:30 do 21:00 je posilovna rezervována pouze pro ženy 
                             Sobota- od 9:00 do 12:00 hod.; od 15:00 do 22:00 hod. 
                             Neděle- od 9:00 do 12:00 hod.; od 15:00 do 21:00 hod. 
Vstupné činí 50 Kč. 
V prodeji jsou i permanentky. 
 
FIT CENTRUM OZNAMUJE: 
 Dne 17.2. přijede trenérka z Klatov, která povede cvičení pro ženy po celý den.           
Toto cvičení bude organizováno po skupinkách. 
                                                                                       Do FIT CENTRA vás zve Jiří Přibáň 
 
Webové stránky FIT CENTRA:        www.fit-strasice.centrum.cz 
______________________________________________________________________ ___ __ 
 

Dovolená v Chorvatsku 
 
 Právě teď je ta pravá chvíle na zajištění dovolené u moře. CK New Dama a CA Rekopl nabízí 
pro občany naší obce krásný pobyt u moře v Chorvatsku v hotelu Delfín a apartmánech Astra 
s polopenzí. V loňském roce tam byla řada občanů, kteří byli maximálně spokojeni a i letos už 
mají zajištěn zájezd do této rekreační oblasti samozřejmě se slevou 10%. I ti co se přihlásí do 
5.března 2007 dostanou určitou slevu z ceny zájezdu. Ubytovací zařízení se nachází u mořské 
zátoky jménem Zelená laguna pod městem Poreč. Veškeré zařízení je těsně u moře a tak na 
koupání a slunění je místa dost včetně přilehlého parku, kde se může při velkém horku 
odpočívat.  
 Autobus přijede pro nás do Strašic a zůstává v místě rekreace po celou dobu pobytu a tak 
můžeme jeden večer navštívit starobylou a historickou část města Poreč a pokochat se krásou 
tohoto města. Poslední den pobytu po naložení našich zavazadel můžeme zůstat do večera u 
moře a autobus nás v ranních hodinách doveze zpět do naší obce. Máte-li chuť jet s dobrou 
partou neváhejte a zajděte na Huť, kde bydlí Ivana a Pavel Mráčkovi oni Vám vše podrobněji 
popíší a vyřídí i přihlášku. 
 
Adresa a telefon jmenovaných: Strašice 294/III - Huť,  371 789 416 



Místní knihovna ve Strašicích 
 
Výpůjční hodiny : Pondělí  13- 18 hodin 
                               Středa      13-17 hodin 
 
Přístup na internet je v době výpůjčních hodin. 
Možnost přístupu na internet mimo výpůjční dobu lze domluvit na telefonním čísle: 
602 328 250. 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně. 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: 

Barnak@email.cz 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „Místní 
knihovna, redakce - Barňák“. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese: 

www.knihovnastrasice.wz.cz 
 
 
 

Vyhlášení literární soutěže „ Strašice Karla Vokáče 2007 “ 
 
Místní knihovna Strašice vyhlašuje II. ročník  literární soutěže „ Strašice Karla Vokáče“. Věk 
účastníků ani téma soutěžních příspěvků nejsou omezeny. Soutěž je rozdělena do kategorií: 
Poezie-A (věk neomezen), Poezie B (věk do 18 let), Próza A (věk neomezen), Próza B (věk do 
18 let). Lze zaslat původní, dosud nepublikované práce z oblasti prózy a poesie o maximálním 
rozsahu 5. stran, psané na stroji nebo na počítači, ve čtyřech vyhotoveních. Díla nepodepisujte, 
k textům přiložte zalepenou obálku s názvem soutěžní práce, dále se jménem autora, datem 
narození, adresou bydliště, telefonem a e-mailem. Na zvláštní list papíru napište, zda 
souhlasíte s případným uveřejněním  soutěžní práce bez nároku na honorář. Uzávěrka soutěže 
je 20. července 2007. Příspěvky zhodnotí odborná porota. Slavnostní vyhlášení se uskuteční na 
konci září 2007. Všichni účastníci budou včas informováni. Vaše práce zasílejte na adresu: 
Místní knihovna Strašice, Strašice 296/II , PSČ 338 45, obálku označte heslem „Literární 
soutěž“- a doplňte kategorii, do které věkově patříte. 

                                                                                   Místní knihovna Strašice 

                                                                                   Mgr. Tomáš Makaj 

 

 
Místní knihovna nabízí možnost zakoupení knihy „Vrch Žďár“ vydanou na sklonku 
roku 2006 v Mirošově. Na jejím vydání se podílela celá řada autorů: „ Václav Šťastný, 
Hana Hrachová, Marek Uherský, Jaroslav Kraft, Petr Kraft, Miloslav Žán“. 
 
 Vrch Žďár je se svou výškou 629 m.n.m. výraznou dominantou svého okolí. Jeho siluetu znají 
z různých pohledů obyvatelé Rokycan, okolních obcí i lidé cestující vlakem nebo projíždějící 
po blízké dálnici. Nicméně dobře ho znají turisté, kteří sem míří za skalními útvary a suťovými 
poli, živou přírodou, prehistorickým opevněným sídlištěm nebo dalekým výhledem. Řada lidí 
se ráda vrací a objevuje zdejší zajímavosti. 
                                                                                                Z úvodu  ke knize „Vrch Žďár“ 
Kniha obsahuje celou řadu zajímavostí z geologie Žďáru, z jeho historie, pověstí, 
lesnictví…atd. 
Cena knihy je 165 Kč. 
 



Radar v Brdech - rozhovor se starostou obce panem Hahnerem 

 
V pátek dne 26. ledna v odpoledních hodinách se konalo  v sídle Krajského úřadu 
Středočeského kraje setkání starostů s velvyslancem Spojených států amerických v ČR panem 
Richardem Graberem. Jednání se zúčastnil také hejtman Středočeského kraje Petr Bendl a 
hejtman Plzeňského kraje Petr Zimmerman. Hlavním bodem jednání bylo vybudování 
radarové základny ve vojenském výcvikovém prostoru Jince. Starostové obcí a měst, kterých 
se prostor dotýká, očekávali s napětím průběh diskuse. Jak vypadal průběh pátečního 
odpoledne jsme se zeptali pana starosty obce Strašice Jiřího Hahnera. 

Redakce: Mohl byste říci, kdo vystoupil při jednání jako první a jaký návrh vám byl 
předložen? 

Pan starosta Hahner: V první řadě  vystoupil na jednání  místopředseda vlády ČR pro jednání 
v evropských záležitostech Alexandr Vondra. Ten nám popsal situaci. Oznámil, že vláda ČR 
ve čtvrtek 25.ledna obdržela od USA oficiální nótu se žádostí umístění radarové základny ve 
vojenském prostoru Jince. Následně popsal výhodnost zmíněného projektu pro ČR. 

Redakce: Můžete popsat  jaké to jsou výhody? Vždyť veřejnost se staví výrazně proti. 
Upozorňuje především na potenciální ohrožení oblasti, které by v případě teroristického nebo 
vojenského konfliktu mohlo nastat.  

Pan starosta Hahner: Pan Vondra nás naopak přesvědčoval o  zvýšení bezpečnosti ČR, 
potažmo celé Evropy. 

Redakce: Kdo vystoupil po projevu pana Alexandra Vondry? 

Pan starosta Hahner:  Poté vystoupil náměstek ministra zahraničních věcí ČR pan Pojar, který 
popsal výhodnost projektu  pro region. Zdůraznil také, že tento projekt nezatíží životní 
prostředí. Pro okolní obce to znamená finanční přínos, vybudování komunikací a kanalizace. 
Obecně řečeno má se stát náš region jedním z nejbohatších. 

Redakce: Mohl by jste říci, zda bylo zmíněno při jednání umístění základny? 

Pan starosta Hahner: Místo pro základnu nebylo přesně určeno. Jedná se o oblast mezi 
Strašicemi, Dobřívem, Mirošovem a Skořicemi. 

Redakce: Pane starosto můžete nastínit, jak se celá záležitost bude vyvíjet dále?  

Pan starosta Hahner: Budou probíhat další jednání, která budeme s panem místostarostou 
navštěvovat. Jednání se budou konat na úrovni kraje, vlády a armády. 

 Redakce: Přejeme Vám, ať jsou vaše rozhodnutí přínosem pro obyvatele této obce. Děkujeme 
a nashledanou. 

 

 

Oznámení ČEZ 
Dne 5.2., 6.2., 8.2. a 9.2. 2007 bude v době od 7:30 do 16:00 hod. přerušena dodávka 
elektrické energie v části obce Dvůr - v celé části obce pod státní silnicí mimo domků u 
rybníka a za rybníkem. K přerušení dojde z důvodů opravy  NN 23890, 2, 4, 5. 

Dne 12. 2. až 16. 2. a dále 19. 2. až 22. 2. bude v době od 8:00 do 9:00 hod přerušena dodávka 
elektrické energie v celé části obce pod státní silnicí mimo domků u rybníka a za rybníkem. 

Dne  28. 2. bude v době od 8:00 do 15:30 hodin přerušena dávka elektrické energie v celém 
Dvoře mimo domků u rybníka a za rybníkem.  

 



Historický dokument aneb jaký byl režim při střelbách za první republiky 
Vyhláška z roku 1930 o opatřeních platných pro dobu ostré střelby v Brdské 

dělostřelecké střelnici: 

Podle čl. 2. resp. 3. zákona ze dne 14. července 1927, č. 125. Sb. z. a n. se uvádí ve všeobecnou 
známost toto: 

1. Doba, kdy se koná střelba a kdy přístup do uzavřeného prostoru jest zakázán, bude obcím 
oznámena pravidelně vždy 8 dní před zahájením ostré střelby. 

Změny programu budou obcím nejméně 24 hodin dříve oznámeny. Střelba koná se vždy 
dopoledne nebo v noci. Dopolední střelba končí vždy ve 12 hodin, noční začíná o 20. hodině a 
bude během noci ukončena. 

2. Po dobu střelby jsou silnice a cesty vedoucí do střelnice uzavřeny závorami. Chůze a jízda 
vozy, silostroji, na kole, hnaní dobytka atd. po uzavřených cestách, jakož i samovolné otvírání 
závor jest zakázáno. 

3. Stožáry s výstražnými červenými prapory nebo červenobílými koši jsou u obce: Velcí, 
Ohrazenice, zříceniny Valdeka, na Beranu, u Sv. Dobrotivé, u koty 529 Těně, na jihovýchodním 
okraji Strašic, u hájovny Pila západních Strašic, na Převážení, u hájovny ve Skořicích, na Palcíři, 
u hájovny Chaloupek, u myslivny Nepomuk, u myslivny ve Vranovicích, na Třemošné, u 
Drahlína a na Kloučku. Dokud vlají výstražné prapory nebo dokud koše jsou ke špičce stožáru 
vytaženy, jest přístup do uzavřeného prostoru zakázán. 

Střílí-li se jen v části střelnice, jsou výstražné prapory a koše vytaženy a závory uzavřeny jen v 
této části. Ostatní území jest volné. 

4. Návodů návěštních stráží, vojínů, lesního a vůbec bezpečnostního personálu, jakož i nápisů na 
výstražných tabulkách postavených na hranici uzavřeného prostoru jest bezpodmínečně 
uposlechnouti; neuposlechne-li a nedodržuje-li obyvatelstvo těchto pokynů a stane-li se nějaká 
škoda na životě neb majetku, odmítá ovšem vojenská správa veškerou odpovědnost, nehledíc ani 
k trestnímu. stíhání. 

5. Dotýkati se střel, zapalovačů a střepin nebo je odnášeti se jakožto životu a majetku nebezpečné 
zakazuje. 

Rovněž jest zakázáno odnášeti nebo poškozovati jakýkoliv jiný vojenský majetek. 
Nalezistě střel a zapalovačů budiž označeno a oznámeno velitelství dělostřelecké střelnice v 
Jincích nebo nejbližšímu vojenskému útvaru. Přestupky těchto předpisů trestají se pokutou na 
penězích od 7.0 do 5000 Kč nebo trestem na svobodě od dvanácti hodin do 14 dnů, pokud ovsem 
nejde o těžší čin trestný podle všeob. zákona trestního aneb jiných trestních předpisů. 
Dále se uvádí ve známost, že každá skutečná polní škoda, která by cvičením vojska vznikla, bude 
po cvičení za účasti zástupců obcí komisionelně zjištěna a vojenskou správou nahrazena. Den 
komisionelního řízení bude vždy předem oznámen. 

Poškození přihlásí své nároky u příslušného obecního úřadu, který osm dní před konáním komise 
předloží velitelství dělostřelecké střelnice v Jincích výkazy způsobených škod. (formulář podle § 
56 prováděcího nařízení k ubytovacímu zákonu z r. 1895.) 

Takové škody, jež by nebylo možno později zjistiti, nutno ihned po střelbě oznámiti velitel. děl. 
střelnice, které písemně potvrdí rozsah způsobené škody; stvrzenku tuto nutno pak předložiti 
komisi, která zjišťuje polní škody. 

Velitelství střelnice platí občanským osobám za oznámení každé nevybuchlé střely, za hlavu 
granátového šrapnelu a zapalovače odměnu, doprovodí-li nálezcové vojenské orgány na naleziště. 

Žádají se obecní úřady a správy škol, aby vhodným způsobem upozornily na tuto vyhlášku. 
Tato vyhláška nabývá ihned účinnosti. 

Okresní úřad v Hořovicích, dne 9. května 1930. 
                                                                   Okresní hejtman, vrch. rada polit. správy: Plavec. 
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